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Rada Gminy Bielsk Podlaski 
Sesja 

Protokół nr XXVIII/2021 
z XXVIII Sesji Rady Gminy Bielsk Podlaski 

w dniu 30 czerwca 2021 roku 
 
Obrady rozpoczęto 30 czerwca 2021 o godz. 09:00, a zakończono o godz. 11:50 tego samego 
dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 14 radnych. 

Obecni: 

1. Jerzy Bajena 
2. Andrzej Borowski 
3. Mikołaj Car 
4. Jerzy Chilkiewicz 
5. Walenty Gałuszewski 
6. Mikołaj Kiryluk 
7. Jan Kowalczuk 
8. Alina Kruk 
9. Albin Misiuk 
10. Stanisław Olszewski 
11. Jerzy Onacik 
12. Jerzy Pac 
13. Lucyna Tkaczuk 
14. Anatol Grzegorz Tymiński 

Nieobecna radna Alina Korszak. 

Lista obecności stanowi Załącznik Nr 1 do protokołu. 

1. Otwarcie sesji. 
Na podstawie art. 20 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym 
przewodniczący Rady Gminy STANISŁAW OLSZEWSKI otworzył XXVIII Sesję Rady Gminy Bielsk 
Podlaski. Zwrócił się do radnych o potwierdzenie kworum poprzez wciśnięcie odpowiedniego 
przycisku na tablecie. Ustawowy skład Rady wynosi 15 radnych. Przewodniczący stwierdził, że 
w sesji uczestniczy 14 radnych, co stanowi kworum do prowadzenia obrad rady gminy i 
podejmowania prawomocnych uchwał. Poinformował, że głosowania radnych będą się 
odbywały za pomocą tabletów. 
Zgodnie z obowiązującym prawem, przypomniał o rozporządzeniu w sprawie ochrony danych 
osobowych w skrócie zwanym RODO wskazującym na ochronę danych osobowych osób 
fizycznych. Poinformował, że Sesja jest rejestrowana, transmitowana i archiwizowana na stronie 
internetowej gminy. Osoba ujawniająca dane osobowe niezgodnie z prawem ponosi pełną 
odpowiedzialność za ich upublicznienie. 
Przewodniczący Rady Gminy przywitał: 

 wszystkich radnych, 

  Panią Wójt - RAISĘ RAJECKĄ, 

 Zastępcę Wójta - Pana ANATOLA FILIPIUKA, 

 Skarbnika Gminy – Panią NADZIEJĘ SOKOŁOWSKĄ,   
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 Kierowników Referatów Urzędu Gminy – Panią MONIKĘ DMITRUK oraz Pana      

 PIOTRA HRYNIEWICKIEGO, 

 Panią Mecenas - AGNIESZKĘ DOWGIER, 

 Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej – Panią BARBARĘ CAR 

 pracowników Urzędu Gminy. 

 Przywitał (po dłuższej nieobecności) sołtysów Gminy Bielsk Podlaski. 
 

Lista obecności osób zaproszonych stanowi Załącznik Nr 2 do protokołu. 

Lista obecności sołtysów stanowi Załącznik Nr 3 do protokołu. 
 

2. Ustalenie porządku obrad. 
Zawiadomienie o zwołaniu sesji wraz z propozycją porządku obrad oraz projektami uchwał, 
wszyscy radni otrzymali w formie elektronicznej - Załącznik Nr 4 do protokołu. Materiały 
będące przedmiotem sesji zostały zgodnie ze Statutem Gminy zaopiniowane przez Komisje 
Rady Gminy na wspólnym posiedzeniu w dniu 28 czerwca br. 

Proponowany porządek obrad: 
1. Otwarcie sesji. 
2. Ustalenie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z XXVII Sesji Rady Gminy Bielsk Podlaski z dnia 28 kwietnia 2021 r. 
4. Rozpatrzenie Raportu o stanie Gminy Bielsk Podlaski za 2020 rok oraz debata nad 

raportem. 
5. Powzięcie uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Bielsk Podlaski wotum zaufania. 
6. Powzięcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Bielsk Podlaski za 2020 rok. 
7. Powzięcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Bielsk Podlaski za 

2020 rok. 
8. Powzięcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2021 rok. 
9. Powzięcie uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Bielsk 

Podlaski na lata 2021 – 2028. 
10. Powzięcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej spółce wodnej. 
11. Powzięcie uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży nieruchomości gruntowej 

stanowiącej własność Gminy Bielsk Podlaski /Kozły/. 
12. Powzięcie uchwały w sprawie określenia wzoru wniosku o przyznanie dodatku 

mieszkaniowego oraz wzoru deklaracji o dochodach gospodarstwa domowego. 
13. Powzięcie uchwały w sprawie zarządzenia i organizacji wyborów przedterminowych 

Sołtysa Sołectwa Dubiażyn. 
14. Powzięcie uchwały w sprawie zarządzenia i organizacji wyborów przedterminowych 

Sołtysa Sołectwa Knorydy. 
15. Powzięcie uchwały w sprawie zwolnienia dyrektora Szkoły Podstawowej w Augustowie 

od obowiązku realizacji tygodniowego wymiaru godzin zajęć dydaktycznych, 
wychowawczych i opiekuńczych. 

16. Powzięcie uchwały w sprawie zwolnienia dyrektora Szkoły Podstawowej im. Jana Pawła 
II w Łubinie Kościelnym od obowiązku realizacji tygodniowego wymiaru godzin zajęć 
dydaktycznych, wychowawczych i opiekuńczych. 

17. Powzięcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na unikanie udzielenia informacji 
publicznej przez Wójta Gminy Bielsk Podlaski. 

18. Powzięcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na Wójta Gminy Bielsk Podlaski. 
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19. Powzięcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie Porozumienia w celu 
opracowania i realizacji strategii rozwoju ponadlokalnego na lata 2021-2030. 

20. Informacja o pracy Zarządu Gminnego OSP i poszczególnych jednostek OSP z terenu 
Gminy Bielsk Podlaski za 2020 rok i I kwartał 2021 roku. 

21. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy Bielsk Podlaski w okresie międzysesyjnym od 
dnia 28 kwietnia 2021 r. do dnia 29 czerwca 2021 r. 

22. Interpelacje i zapytania radnych. 
23. Odpowiedzi na interpelacje. 
24. Wolne wnioski i informacje. 
25. Zamknięcie sesji. 

 
Przewodniczący Rady zapytał, czy są uwagi do porządku sesji. Radni nie zgłosili uwag. 
Głosowano w sprawie: 
Ustalenie porządku obrad. 
Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Jerzy Bajena, Andrzej Borowski, Mikołaj Car, Jerzy Chilkiewicz, Walenty Gałuszewski, Mikołaj 
Kiryluk, Jan Kowalczuk, Alina Kruk, Albin Misiuk, Stanisław Olszewski, Jerzy Onacik, Jerzy Pac, 
Lucyna Tkaczuk, Anatol Grzegorz Tymiński 
NIEOBECNI (1) 
Alina Korszak 
 
Porządek obrad XXVIII Sesji Rady Gminy Bielsk Podlaski został przyjęty. 

Przewodniczący Rady Gminy STANISŁAW OLSZEWSKI przed przystąpieniem do realizacji 
porządku sesji udzielił głosu przedstawicielce firmy PRONAR w Narwi, która zwróciła się z prośbą 
o umożliwienie wystąpienia na dzisiejszej Sesji Rady Gminy. Poprosił Panią Katarzynę Ignatiuk o 
prezentację. 

Pani KATARZYNA IGNATIUK powiedziała, że pewnie większość kojarzy tę firmę, a może nawet i 
wszyscy. Jest to firma która intensywnie się rozwija, zatrudnia ponad 2,5 tys. osób i ciągle 
poszukuje pracowników. Ma 8 fabryk: w Narwi, Narewce, Strabli, Hajnówce, Siemiatyczach i w 
Białymstoku. Zwróciła się do sołtysów, radnych, którzy mają swoich znajomych, znają swoich 
mieszkańców i wiedzą, kto ewentualnie poszukuje zatrudnienia. Firma poszukuje przede 
wszystkim spawaczy, operatorów CNC, magazynierów. PRONAR  prężnie się rozwija i jest w 
stanie każdemu znaleźć miejsce pracy, np. inżynierom czy pracownikom biurowym i  
handlowcom. Poinformowała, że zostawiła ulotki i prosi o rozpowszechnienie ich wśród 
mieszkańców  wsi. Dodała, że warto w tej firmie uzyskać zatrudnienie, gdyż jest to firma stabilna, 
oferuje wysokie wynagrodzenie, a także zapewnia kursy i wyżywienie. Poprosiła o wspomożenie 
największego pracodawcy w regionie. Informując o utworzonym w maju Centrum 
Wystawiennicze w Siemiatyczach, zachęciła do jego odwiedzenia.  

Pytań nie zgłoszono. 

 

3. Przyjęcie protokołu z XXVII Sesji Rady Gminy Bielsk Podlaski z dnia  
28 kwietnia 2021 r. 
Protokół z XXVII Sesji Rady Gminy z dnia 28 kwietnia 2021 r. został sporządzony, doręczony 
radnym w formie elektronicznej i udostępniony do wglądu w pok. 113 Urzędu Gminy. Radni nie 
zgłosili na piśmie uwag do protokołu.   
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 Przewodniczący Rady Gminy STANISŁAW OLSZEWSKI zarządził głosowanie. 
Głosowano w sprawie: 
Przyjęcie protokołu z XXVII Sesji Rady Gminy Bielsk Podlaski z dnia 28 kwietnia 2021 r. 
Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Jerzy Bajena, Andrzej Borowski, Mikołaj Car, Jerzy Chilkiewicz, Walenty Gałuszewski, Mikołaj 
Kiryluk, Jan Kowalczuk, Alina Kruk, Albin Misiuk, Stanisław Olszewski, Jerzy Onacik, Jerzy Pac, 
Lucyna Tkaczuk, Anatol Grzegorz Tymiński 
NIEOBECNI (1) 
Alina Korszak 

Protokół z XXVII Sesji Rady Gminy z dnia 28 kwietnia 2021 r. został przyjęty. 
 

4. Rozpatrzenie Raportu o stanie Gminy Bielsk Podlaski za 2020 rok oraz 
debata nad raportem. 

Raport o stanie Gminy Bielsk Podlaski za 2020 rok stanowi Załącznik Nr 5 do protokołu. 
Przewodniczący Rady Gminy STANISŁAW OLSZEWSKI poinformował, że  Raport o stanie Gminy 
Bielsk Podlaski za 2020 rok wpłynął do biura Rady Gminy w dniu 26 maja 2021 r.  Wszyscy radni 
otrzymali ten dokument na tabletach, a mieszkańcy mogli zapoznać się z jego treścią 
zamieszczoną na stronie internetowej Urzędu Gminy.  Rada Gminy rozpatruje raport podczas 
sesji, na której podejmowana jest uchwała w sprawie absolutorium. Raport jest rozpatrywany 
w pierwszej kolejności. Poprosił Panią Wójt o przedstawienie raportu. 

Wójt Gminy RAISA RAJECKA zwracając się do sołtysów i radnych, powiedziała, że  miło widzieć 
wszystkich po dłuższej nieobecności. Podała podstawę opracowania raportu wraz z terminem 
przekazania radzie gminy. Raport obejmuje podsumowanie działalności wójta w roku 
poprzednim, w szczególności realizację polityk, programów i strategii, uchwał rady gminy i 
budżetu obywatelskiego. Wymieniła dokumenty obowiązujące w Gminie Bielsk Podlaski 
(strategie, programy). Przedstawiła informacje o Gminie Bielsk Podlaski, w tym: 

- demografia, 

- przyroda i środowisko (wymieniła formy ochrony przyrody, pomniki przyrody, obszary 
górnicze, ilość wydanych decyzji o środowiskowych uwarunkowaniach realizacji inwestycji), 

- budżet gminy i jego realizacja (dodała, że podczas uchwalania funduszu sołeckiego była 
możliwość uchwalania zmian), 

- mienie gminne, 

- zatrudnienie, 

- szkoły i informacje oświatowe, 

- kultura i obiekty użyteczności publicznej z zakresu kultury i sportu, 

- bezpieczeństwo na terenie gminy oraz nakłady ponoszone na ochronę przeciwpożarową, 

- opieka społeczna, 

- gospodarka przestrzenna, 

- drogi na terenie gminy w tym krajowe, wojewódzkie, powiatowe, gminne i wewnętrzne (na 
remont dróg z funduszu sołeckiego wydatkowano ponad 200 tys. zł, a roczny koszt utrzymania 
dróg gminnych i wewnętrznych, których Wójt Gminy jest zarządcą wyniósł 802.315 zł); we 
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wnioskach dotyczących funduszu sołeckiego, poszczególne sołectwa wskazywały środki na 
zakup, a wykonawstwo należało do Urzędu Gminy - ponad 600 tys. zł na realizację; sam fakt 
zakupu kruszywa nie oznaczał zakończenia remontu), 

- gospodarka wodno – ściekowa, 

- gospodarka odpadami, 

- inwestycje (wymieniła inwestycje wykonane 2020 roku). 

Przewodniczący Rady Gminy podziękował Pani Wójt za przedstawienie raportu. Poinformował, 
że zgodnie z przepisami nad przedstawionym raportem o stanie gminy przeprowadza się 
debatę. Zapytał, kto z radnych chciałby zabrać głos w debacie nad raportem? 

W dyskusji wzięli udział: 

Radny JERZY ONACIK 

Treść wypowiedzi radnego: 

- Otrzymaliśmy raport o stanie Gminy Bielsk Podlaski, z którego trudno się czegoś dowiedzieć. 
Na kilka stron namalowano kolorowe słupki, które nie wiadomo, co pokazują. Jest 18 tabel, z 
których niewiele wynika. Tabela nr 1 – wymieniono wszystkie miejscowości, podano ile było 
urodzeń i zgonów, migracje, ale co z tego, gdy nie wiadomo, ile jest mieszkańców  w danej wsi. 
Możemy tylko się dowiedzieć, że  prawie w każdej miejscowości więcej umiera niż się rodzi. Ilość 
mieszkańców zmniejszyła się o 73 osoby, a jaka jest średnia wieku w naszej gminie, nie wiadomo. 
Tabela nr 3 przedstawia obszary górnicze, przecież to są kopalnie żwiru. Gmina zamiast korzystać 
z tych żwirowni kupuje kruszywo łamane i naturalne, aż 5,2 tys. ton za kwotę 250 tys. zł. Brak w 
raporcie informacji, jak wykorzystano kruszywo. Radny opowiedział o swoich przygodach z 
kruszywem. Poinformował, że w ramach funduszu sołeckiego złożył wniosek na naprawę drogi 
łączącej 2 części Augustowa. Czekałem, kiedy nasz wniosek będzie realizowany. Pani Wójt 
powiedziała, że te środki były przeznaczone na zakup kruszywa. Odczytał swój wniosek dot. 
ujętych zadań w ramach funduszu sołeckiego wraz z uzasadnieniem. Stwierdził, że nie pisał 
wniosku na zakup tylko na wykonanie. Podsunięto mi dokument w celu podpisania na 27 lub 29 
tys. zł na zakup kruszywa łamanego. Przecież ja w swoich dokumentach nie pisałem na zakup 
kruszywa, tylko na naprawę drogi. Napisałem 4 września skargę na Panią z Referatu 
Finansowego, gdyż podsunięto mi dokument do podpisania, a uniemożliwiono zapoznanie się z 
nim. Odczytał pismo Wójta Gminy o wszczęciu postępowania wyjaśniającego w tej sprawie. 
Ponad miesiąc czekałem na fakturę, którą podpisałem, a uważam, że jako radny powinienem 
otrzymać ją od razu. Dlatego napisałem drugą skargę na Panią Wójt, że opieszale to robi. 
Dostaliśmy odpowiedź od Wójta Gminy w sprawie nawiezionego kruszywa na drogi  w Parcewie. 
Pojechaliśmy tam i nie znaleźliśmy kruszywa. Gdy starałem się dowiedzieć dlaczego nie ma 
kruszywa na drogach, to Pani Wójt i Pani Skarbnik na posiedzeniu komisji powiedziały, że w 
poprzednich latach brałem paliwo na koszenie cmentarza wojennego w Augustowie. Co jest nie 
prawdą, zostałem pomówiony i złożyłem wniosek, aby sprawę wyjaśniła Komisja Rewizyjna. Do 
dzisiaj nie ma wyjaśnienia sprawy. W raporcie nie ma informacji, jak Gmina opiekuje się 
miejscami pamięci narodowej, ile kosztuje utrzymanie cmentarzy wojennych, którym to ja jako 
Sołtys opiekowałem się. Kto kosi i jakie koszty paliwa były w 2020 roku w związku z koszeniem 
na tym cmentarzu? Odczytał odpowiedź Wójta Gminy na interpelację, z której wynika, że w 
Urzędzie Gminy nie ma dokumentu potwierdzającego przekazanie paliwa. Na stronach 19 i 20 
raportu jest informacja o kosztach funkcjonowania OSP na terenie naszej gminy. Nie ma w jakich 
akcjach i jakie jednostki OSP uczestniczyły. Może na dzisiejszej Sesji dowiemy się, jakie były 
koszty funkcjonowania OSP w 2020 r. Ile wydatkowano za zakup paliwa do samochodów 
strażackich, ile wydatkowano na  wynagrodzenia strażaków ? Raport niczemu nie służy, nie ma 
rzeczywistych informacji o stanie naszej gminy. Jak w tej sytuacji można udzielić wotum 
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zaufania? 

Wójt Gminy RAISA RAJECKA 

- Powiedziała, że nie będzie się odnosić do całej wypowiedzi. Wyraziła zdziwienie, że radny nie 
zna kosztów funkcjonowania OSP, pomimo, że otrzymał sprawozdanie z wykonania budżetu 
gminy; gdzie zawarto wszystkie informacje na temat funkcjonowania Urzędu, jednostek, które 
są jednostkami organizacyjnymi Urzędu i na temat funkcjonowania jednostek OSP. Raport o 
stanie gminy jest odrębnym dokumentem. Wyjaśniła, że nie można powielać tych samych 
informacji, które są w sprawozdaniu z wykonania budżetu przedstawionym na poprzedniej sesji. 
Treść dokumentu każdy radny otrzymał, był również dostępny na stronie internetowej gminy. 
Jeżeli chodzi o udział jednostek OSP w akcjach ratowniczo-gaśniczych, to  taką informację 
przedstawia komendant. Pani Wójt nie odniosła się do tematu dot. kruszywa i paliwa, 
powiedziała, że  może przewodniczący Komisji Rewizyjnej zechce zabrać głos w tej sprawie. 
Nawiązując do wypowiedzi radnego Jerzego Onacika stwierdziła, że jest to obrażanie Wójta oraz 
urzędników, zwłaszcza jednej urzędniczki, która wykazuje się wielką kulturą. Podtrzymała opinię 
że jest to bardzo dobry pracownik. Jeśli sołtysi domyślają się kto to jest, to wiedzą jak ta Pani 
pracuje i załatwia poszczególnych sołtysów. Pracuje i służy mieszkańcom naszej gminy. 

 Radny ANDRZEJ BOROWSKI 

- Apel do koleżanek i kolegów radnych, wymagajmy od siebie, ale się szanujmy. Więcej rozsądku. 

Radny WALENTY GAŁUSZEWSKI 

- Jako przewodniczący Komisji Rewizyjnej wyjaśnił temat dotyczący kontroli Komisji w sprawie   
paliwa. Poinformował, że prace Komisji trwają, a końcowy protokół nie został jeszcze 
opracowany. Wyjaśnił, że  są dwie strony konfliktu. Jest oświadczenie, że paliwo zostało wydane 
rademu Jerzemu Onacikowi. Jednak, gdy Przewodniczący zaproponował radnemu, aby napisał 
oświadczenie, że paliwa nie brał, to okazało się, że jest problem, bo nie chce tego zrobić. 
Przewodniczący komisji powiedział, że czeka na to oświadczenie, a jednocześnie zastanawia się, 
czy mógł dopuścić Pana Onacika do badania własnej sprawy, ponieważ jest stroną w tym 
konflikcie. W tej sytuacji mógł sam się wykluczyć, lub mógł to zrobić Przewodniczący Komisji. 
Walenty Gałuszewski zwrócił uwagę, że gdyby to zrobił, powstałby zarzut, że ktoś nie dopuszcza 
radnego do sprawy, nie dopilnowuje swoich obowiązków. Walenty Gałuszewski powiedział, że  
protokół końcowy z kontroli, po jego sporządzeniu, będzie ogólnodostępny. 

Przewodniczący Rady Gminy STANISŁAW OLSZEWSKI 

- Poinformował, że nieobecna na sesji radna Alina Korszak, zwróciła się wcześniej z prośbą o 
odczytanie przesłanego e-maila w sprawie raportu o stanie gminy.  O odczytanie treści e-maila 
poprosił Wiceprzewodniczącego Rady Gminy  - radnego Jerzego Paca. 

Radny JERZY PAC 

- Odczytał treść e-maila: 
„Szanowni Państwo!  
Nie mogłam uczestniczyć w dzisiejszej sesji ale dzięki uprzejmości pana Przewodniczącego, chciała-
bym zabrać głos w sprawie Raportu o Stanie Naszej Gminy 2020 rok. Jest do dokumenty dość pokaź-
nych rozmiarów z wieloma punktami tabelami i słupkami... Myślę, że nie jestem w stanie ustosunko-
wać się do całości więc skupie się krótko na dwóch istotnych dla mnie sprawach ... Mianowicie na pkt 
dotyczącym kultury i gospodarowaniem odpadami... ale w trochę szerszym zakresie niż jest to ujęte w 
Raporcie.  
Przygotowując się do sesji pozwoliłam sobie na przeczytanie raportów gmin sąsiadujących z naszą... I 
powiem szczerze że brakuje mi w naszym raporcie bardziej szczegółowych informacji dotyczących 
funkcjonowania gminy w zakresie kultury... I tego co wydarzyło się na przestrzeni 2020 roku...  



7 

 

Czytając raporty sąsiednich gmin widzę że pomimo trudnego pandemicznego okresu udało się im 
działać w zakresie kultury m.in. poprzez organizację konkursów plastycznych dla dzieci i młodzieży, 
konkursów fotograficznych, organizowane były konkursy związane z tematyką bożonarodzeniowa 
wielkanocną... W większości gmin cyklicznie odbywają się warsztaty dla dzieci i młodzieży m. in. Wy-
platanie ze słomy, garncarstwo, tkactwo... Nauka gry na gitarze, akordeonie... Organizowane były też 
półkolonie...Dlaczego w naszym raporcie dot. Gminy Bielsk Podlaski nie czytamy o takich inicjaty-
wach... Wiemy jak duże piętno odcisnęła pandemia na dzieciach i młodzież... Tym bardziej powinni-
śmy robić wszystko aby działań w sferze kultury było w naszej gminie jak najwięcej ... Tym bardziej że 
mamy wyremontowane świetlice... I uważam że jeżeli inne gminy wysoko podniosły poprzeczkę w te-
macie Kultury to my powinniśmy im dorównać... A na dzień dzisiejszy my nadal nie mamy Gminnego 
Ośrodka Kultury nie ma również osoby która w zakresie Kultury mogłaby wspierać oddolne inicjatywy 
społeczne mieszkańców pomagając np w pisaniu projektów miękkich na różne działania.. Ale wraca-
jąc do raportu... Brakuje mi opisu jakie inicjatywy kulturalno - oświatowe podejmowane były w szko-
łach w Augustowie i Łubinie Kościelnym? Jakie projekty były przez szkoły realizowane? i z jakim efek-
tem?  
Szukałam również w Raporcie istotnej dla mnie informacji dotyczącej ilości dzikich wysypisk śmieci na 
terenie naszej Gminy... Uważam, że w Raporcie powinna być informacja gdzie takie wysypiska się 
znajdują, czy są monitorowane i jakie inicjatywy podejmowane były w celu likwidacji wysypisk z wy-
szczególnieniem dokładnych kwot poniesionych na ich rekultywacje. Problem dzikich wysypisk śmieci 
staje się coraz bardziej zauważalny przez mieszkańców Gminy i jeżeli my nie mamy możliwości i po-
mysłu co z nimi zrobić w myśl zasady "gdy o czymś się nie mówi to tego nie ma" to powinniśmy przy-
najmniej stworzyć podwaliny dla następców aby wiedzieli z czym mają do czynienia rozpoczynając ko-
lejną kadencję...  

Dziękuję za uwagę a panu Przewodniczącemu za odczytanie mojego stanowiska. Pozdrawiam Alina 

Korszak” 

       Radny JERZY PAC dodał od siebie, że Pani Wójt ciągle tłumaczy, że radni ją nękają w sprawie 
kruszywa. Powiedział, że pytał o kruszywo na posiedzeniu Komisji Oświaty i Spraw Społecznych 
i uzyskał odpowiedź od Pani Wójt, że kruszywo łamane zostało przeznaczone do remontu dróg 
w obrębie wsi: Grabowiec, Hryniewicze, Hołody, Woronie Parcewo. W Parcewie jest wskazanych 
5 dróg, nigdzie kruszywa nie było (poinformował, że był w terenie).  Natomiast z informacji o 
wykonaniu funduszu sołeckiego wynika, że kruszywo (przeznaczone dla Parcewa) znalazło się na 
placu zabaw. Powiedział, że nie rozumiem, czy kruszywo było na drodze, czy zostało zabrane z 
drogi na plac zabaw. Są sprzeczne informacje. Radny wypowiedział się również w sprawie 
malowania i konserwacji ogrodzenia w Proniewiczach. Z faktur wynikają koszty poniesione, za 
zakupioną stal i spawanie. Radny nie widzi jednak wykonania innego ogrodzenia, stwierdził, że 
zdjęto i założono to samo ogrodzenie. Kolejna sprawą, jaka poruszył radny Jerzy Pac był zakup 
ziemi, kostki i cementu w Łubinie Rodołtym (przy świetlicy wiejskiej). Ziemię zakupiono w 
grudniu w poprzednim roku, do tej pory nie jest rozwieziona. Na fakturze są 4 wywrotki, a 
przywieziono 2 wywrotki. Cement leżał całą zimę, a dopiero teraz znalazł się pod kostką. 
Występuje dużo nieścisłości. 

Wójt Gminy RAISA RAJECKA 

- Zwróciła uwagę, że ani jednym słowem nie powiedziała o nękaniu Jej. Podkreśliła, że 
stanowisko Wójta Gminy oraz ludzie którzy zagłosowali na Nią w ostatnich wyborach, 
zobowiązuje do tego, żeby słuchać każdej krytyki. Poprosiła, aby nie przytaczać słów, których nie 
wypowiedziała. Powiedziała, że swój urząd sprawuję należycie wraz z pracownikami.  Od 
dziennikarza z radia, który chciał porozmawiać na temat kruszywa, otrzymała informację, że 
zostało złożone zawiadomienie do prokuratury. Pani Wójt powiedziała, że w tej sytuacji nie 
będzie wypowiadać się na temat kruszywa, ponieważ,  jeżeli prokurator poprosi, będzie składać 
wyjaśnienia razem z pracownikami. Doprowadzenie sprawy do prokuratury powinno zakończyć 
temat kruszywa, ponieważ teraz zajmie się tym właściwy organ. Sprawdzi faktury i będzie pytał 
sołtysów, bo oni wiedzą najlepiej, gdzie ono jest. Jeśli chodzi o radną Alinę Korszak, to raport 
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dotyczy działalności Wójta, a nie działalności szkół.  W październiku było rozpatrywane 
sprawozdanie z działalności szkół za rok szkolny 2019/2020. W tym sprawozdaniu są wszystkie 
informacje o działaniach realizowanych w tych szkołach. Po co więc przedstawiane są te 
informacje, żeby później wracać znów do tematu? W raporcie ma być to, co określa ustawa, a 
nie to co każdy po swojemu chciały napisać. Odnosząc się do dzikich wysypisk śmieci zwróciła 
uwagę na osoby, które je stworzyły.  Przytoczyła przykład  malin podciętych i wyrzuconych do 
rowu przy drodze Haćki – Rajsk. Dzikie wysypiska są zaszłością z lat 70-tych. Wiadomo, ile 
kosztowało gminę posprzątanie wysypiska w Proniewiczach. Po tygodniu, czy dwóch znowu 
śmieci wywieziono w to samo miejsce. Zwracając uwagę na ogromne koszty z tym związane, 
poinformowała o wysypisku w Ploskach, które trzeba uprzątnąć. Pieniądze trzeba będzie 
przeznaczyć nie na remont budynku poszkolnego, tylko sprzątnięcie wysypiska, bo inaczej trzeba 
będzie płacić kary. Na sesji była mowa o przystąpieniu gminy do Programu ochrony środowiska. 
W ramach programu prowadzona jest inwentaryzacja wysypisk.  

Radny JERZY PAC 

- Pani zarzuca mi, że się czepiam, a przed chwilą słyszałem jak po poprzednim wystąpieniu 
powiedziała Pani, że nie jest „miotłą”. Pani mówi o podejrzanych, czy podsłuchanych, a my Radni 
jesteśmy od pokazywania błędów Wójta Gminy. Pani ogarnęła sobie część radnych i sołtysów, 
co podpisują fałszywe rzeczy. 

 SOŁTYSI 

- Co Ty masz nas za złodziei? – głos z Sali. 

Wójt Gminy RAISA RAJECKA 

- Nigdy nie miałam takiej świadomości (będąc radną powiatową), że jestem, by kontrolować 
wtedy Starostę. Byłam dla mieszkańców i zadań, które mogły być realizowane przez Powiat na 
terenie naszej gminy. Dziwię się, że Pan tylko tym się zajmuje. Gdy mówił Pan o Łubinie 
Rudołtym, że nie tak jest coś zrobione, to nie słyszałam inicjatywy od Pana, jako radnego tego 
terenu, żeby coś w tym kierunku zrobić, w ramach czynu społecznego, integracji - bo to jest rola 
radnego.  Współpracy z sołtysem i tu są sołtysi, którzy współpracują z radnymi, którzy integrują 
się, załatwiają różne sprawy nawet bez udziału Urzędu. Jeżeli praca radnego ma polegać tylko 
na kontrolowaniu, to chyba tak nie do końca, to nie ta instytucja. To, że następuje jakaś kontrola, 
to nie mam nic przeciw temu. Trzeba w drugą stronę na siebie popatrzeć.  Odezwałam się, że 
nie jestem miotłą, bo dzisiaj sytuacja wygląda jak wygląda. Może jestem dzisiaj za bardzo 
wylewna, ale każdy ma swoją cierpliwość. Są organy kontrolujące gminę (RIO), którzy 
przeprowadzają kontrolę na podstawie dokumentów, a nie kontrola społeczna. Jest Klub 
Seniora, do którego Pan należy. Nie słyszę od Pana inicjatywy, by wspomóc Urząd. Czasami 
zaplanowane roboty są przesuwane, bo w międzyczasie zdarzają się awarie. Czasami trzeba 
wybrać, co jest ważniejsze. Były też radości mieszkańców i podziękowania za zrobione drogi. 

Przewodniczący Rady STANISŁAW OLSZEWSKI 

- Poinformował, że wpłynęło 1 zgłoszenie od mieszkańca Gminy Bielsk Podlaski, który chce 
zabrać głos w debacie nad raportem o stanie gminy za 2020 rok.  Zgłoszenie spełnia wymogi 
formalne. Proszę o zabranie głosu Pana Jana Mordania. 

JAN MORDAŃ 

- Czym jest raport gminy o stanie gminy. Jest to podsumowanie działalności Wójta w minionym 
roku. To rodzaj sprawozdania z założonych zadań, polityk, programów, strategii, uchwał Rady 
Gminy. Dlaczego jest tak ważny, że tyle ludzi się zebrało. Bo na jego podstawie radni decydują o 
udzieleniu bądź nieudzieleniu wotum zaufania Wójtowi. Dobry raport gminy powinien być nie 
tylko rzetelny i zawierać dużą ilość informacji, liczb, ale ważna jest forma tego dokumentu, która 
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zainteresuje mieszkańców. Powinien być łatwy w odbiorze społecznym, przejrzysty. A nasz 
raport radni nawet na komisji przemilczeli jak o zmarłym, złym człowieku. Nic dobrego nie mogę 
powiedzieć o raporcie. Nic nie rozumiem z jego treści. W rankingu Rzeczypospolitej za 2020 rok 
nasza Gmina jest na 1026 miejscu na 1537 gmin wiejskich.  Wyprzedzają nas sąsiednie gminy 
Juchnowiec Kościelny, Orla, Brańsk, Narew. Natomiast na pocieszenie Boćki, Wyszki i Czyże mają 
gorsze miejsca, więc jeszcze nie sięgnęliśmy dna. Porównał naszą Gminę z Gminą Gródek, która 
jest powierzchniowo podobna do naszej. Z ich raportu dowiadujemy się, że w 46 
miejscowościach zameldowanych było 5096 osób tworzących 1809 gospodarstw rolnych. Liczna 
mieszkańców zmniejszyła się o 45 osób. W naszej gminie należy wyliczać. Ja obliczyłem jest 6529 
mieszkańców w 61 miejscowościach. Szanowny radny Kowalczuk jest bardzo rozmowny. Mam 
nadzieję, że po moim wystąpieniu również wystąpi. W ciągu roku zmniejszyła się o 79 osób. 
Wniosek, że Gmina Bielsk Podlaski bardziej się wyludnia od gminy gródeckiej. W rankingu 
znajduje się o 130 miejsc wyżej od naszej. Porównał stan administracji w obu gminach. W 
listopadzie 2020 r. zwróciłem się do obu gmin z jednakowym pytaniem: 

1) Ile wszystkich osób jest zatrudnionych w Urzędzie Gminy? 

2) Ile osób jest zatrudnionych na stanowiskach urzędniczych, w tym kierowniczych? 

3) Ile osób jest zatrudnionych na stanowiskach doradców i asystentów? 

4) Ile osób jest zatrudnionych na stanowiskach pomocniczych i obsługi? 

Odpowiedź z Gródka (17 listopada, w ciągu 5 dni, bez zbędnej zwłoki): 

Łącznie 30 osób, w tym 23 na stanowiskach urzędniczych, na stanowiskach pomocniczych i 
obsługi 7 osób, doradców i asystentów – 0. 

Odpowiedź z naszej Gminy (26 listopada, w ciągu 14 dni): 

Łącznie zatrudnionych 67 osób, na stanowiskach urzędniczych 36 osób, na stanowiskach 
pomocniczych i obsługi 31 osób, doradców i asystentów brak. 

Zachęcił do zapoznania się z budżetem Gródka. Następnie podał wydatki ogółem …, o 1,5 mln 
więcej niż dochody, trzeba brać kredyt. W Gminie Gródek dochody …., a wydatki o … mniej. 
Wydatki na administrację 2.187 tys. zł u nas 4.253 tys. zł. Tu są oszczędności w naszej gminie.  
Wydatki na bieżące utrzymanie dróg w naszej Gminie 478 tys. zł, Gródek 193 tys. zł. Warto 
pojechać i zobaczyć. Tam wydają dużo mniej, u nas samego kruszywa za 250 tys. zł zakupiono. 
Wydatki bieżące na kulturę – Bielsk Podlaski 615 tys. zł, Gródek 859 tys. zł. Nie trzeba być 
specjalistą, żeby wiedzieć jaka jest u nas kultura, a jaka w Gminie Gródek. Ponad rok trwały prace 
nad Lokalnym Programem Rewitalizacji w Gminie Bielsk Podlaski . Ponad 40 tys. zł wydano z 
budżetu na jego opracowanie. Wyszło szydło z niego. Odczytał fragment. Nieobecny 1 radny – 
Andrzej Borowski, a tylko 1 radny był przeciwny – Pan Bajena. Podał wyniki głosowania: 4 osoby 
wstrzymały się od głosu – Alina Korszak, Jerzy Onacik, Jerzy Pac, Anatol Grzegorz Tymiński. 
Przeczytał przedsięwzięcie Nr 2 -  dobra droga dla seniora, Gmina Bielsk Podlaski oraz cel  
programu – stworzenie osobom po 60 roku życia oferty edukacyjnej, zajęcia teatralno – 
plastyczne z instruktorem. Mam 60+ i zawsze marzyłem, żeby w naszej Gminie teatr powstał. 
Przeczytał odpowiedź Wójta Gminy dla Stowarzyszenia „Nasze Ploski”. Pani Wójt chyba nie 
czytała Programu LPR. Przedsięwzięcie 10 – budowa wiejskiego Centrum Kultury w Ploskach. 
Podmiot zgłaszający i realizujący – Stowarzyszenie Nasze Ploski z udziałem Gminy Bielsk 
Podlaski. Jest pomysł, tylko brak pieniędzy, bo wszystko idzie na administrację. Zamiast pieniędzy 
na ten bubel, pieniądze trzeba było przeznaczyć na sprzątanie budynku po byłej szkole. Stąd 
pochodzą Wójt Gminy i Zastępca Wójta. Póki żyję będę działać na rzecz uzdrawiania naszej 
gminy. 

Radny ANDRZEJ BOROWSKI 
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-  Mam pytanie. Czym się wykazał, żeby gmina się rozwijała? Ma dwie lewe ręce. Jeszcze jeden 
taki wywrotowiec, to gmina leżałaby w gruzach jak Word Trade Center. 

Wójt Gminy RAISA RAJECKA 

-  Pan pomylił się. Na stronie 4 raportu na koniec 2020 r. podana liczba mieszkańców. Do 
pozostałych spraw nie będę się odnosić. Co Pan zrobił dobrego dla Haciek., dla całej Gminy, 
pracował Pan w Urzędzie. Jeżeli Nasze Ploski mają pomysł, to ja jestem otwarta. Nie doczytał 
Pan pisma do końca. Kto w szkole zrobił bałagan, Wójt i Zastępca?  Były to dzieci mieszkańców, 
wnuki przyjeżdżające. Gdy mieszkał tam najemca, był porządek. Później było to miejsce spotkań. 
To taki jest szacunek dzieci i rodziców. Pozabijaliśmy okna, porobiliśmy porządki. Czy mam tam 
stać na straży i pilnować? Gdzie byli Ci co wcześniej sołtysami byli i wypowiadali się w radiu jak 
to niszczy się szkoła, a mieszkając naprzeciwko  nie widzieli co się dzieje. Proszę nie krytykować, 
że odpowiedź jest zła. Jest inicjatywa społeczna, jest integracja, ludzie razem się spotykają, 
wkładają swoje siły, a nie na zasadzie weźmy się i zróbcie. Bo to jest taka zasada. Jeśli Pan jest 
zainteresowany, żeby budynek wyglądał inaczej, to proszę zgłosić inicjatywę z Naszymi Ploskami 
i do roboty, nie ma żadnego problemu. Zakasać rękawy i do roboty. Bo żeby posprzątać to trzeba 
zakasać rękawy, a nie pisać, mówić, jeździć, opowiadać i krytykować. 

Sołtys wsi Pietrzykowo Gołąbki 

- Podziękował Pani Wójt za postawienie świetlicy. Staraliśmy się wiele lat. Doczekaliśmy się. 
Radny ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI 

- Pan Ja Mordań wielokrotnie wskazuje na błędy radnych. Poucza. Raport Gródka mnie nie 
interesuje. Nie byłem w Gródku i nie wybieram się. Tam może być mniej sołectw. Każda gmina 
jest inna. Nie ma sensu porównywać, prawo tego nie nakazuje. My mamy się odnieść do 
swojego raportu. Gdybym ja przygotowywał raport, to też chwaliłbym się swoimi działaniami. 
Wszystkiego się nie da zrobić, bo są ograniczone środki finansowe. Różny jest dostęp do środków 
zewnętrznych. Prośba do Pana Jana, żeby nie pouczał radnych, że mamy czytać raporty innych 
gmin. 

JAN MORDAŃ 

- Mam prośbę do tych osób, które spokojnie siedzą, słuchają. Proszę się nie martwić wszystko 
będzie na dobrej drodze. Prawdy nie da się zaklaskać. 

 
Przewodniczący Rady STANISŁAW OLSZEWSKI zapytał, kto jeszcze chce zabrać głos? Chętnych 
nie było, zatem przystąpił do realizacji kolejnego punktu. 

 

5. Powzięcie uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Bielsk Podlaski 
wotum zaufania. 

Wniosek Przewodniczącego Rady Gminy oraz projekt uchwały stanowią Załącznik Nr 5 do 

protokołu. Przewodniczący Rady STANISŁAW OLSZEWSKI poinformował, że po zakończeniu 

debaty nad raportem o stanie Gminy, Rada Gminy przeprowadza głosowanie nad udzieleniem 
Wójtowi wotum zaufania. Wniósł o udzielenie Pani Wójt RAISIE RAJECKIEJ wotum zaufania. 
Wniosek wraz z projektem uchwały został przekazany radnym na tablety. 
Zapytał, czy są pytania i uwagi do projektu uchwały? Pytań i uwag nie zgłoszono, więc 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie. Jednakże wystąpiły problemy techniczne, dlatego 
Przewodniczący ogłosił przerwę, lecz po 1 minucie przystąpiono już do głosowania. 

Głosowano w sprawie: 
Powzięcie uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Bielsk Podlaski wotum zaufania.  
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Wyniki głosowania 
ZA: 12, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (12) 
Jerzy Bajena, Andrzej Borowski, Mikołaj Car, Jerzy Chilkiewicz, Walenty Gałuszewski, Mikołaj 
Kiryluk, Jan Kowalczuk, Alina Kruk, Albin Misiuk, Stanisław Olszewski, Lucyna Tkaczuk, Anatol 
Grzegorz Tymiński 
PRZECIW (2) 
Jerzy Onacik, Jerzy Pac 
NIEOBECNI (1) 
Alina Korszak 
 

Rada Gminy Bielsk Podlaski przyjęła 
Uchwałę Nr XXVIII/206/2021 
z dnia 30 czerwca 2021 r. 
w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Bielsk Podlaski wotum zaufania 
Uchwała stanowi Załącznik Nr  6 do protokołu.  

6. Powzięcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 
finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Bielsk 
Podlaski za 2020 rok. 
Wniosek Wójta Gminy oraz projekt uchwały stanowi Załącznik Nr 7 do protokołu. 
Przewodniczący Rady poinformował, że Rada Gminy rozpatruje i zatwierdza sprawozdanie  
finansowe jednostki samorządu terytorialnego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu 
gminy po uprzednim rozpatrzeniu: sprawozdania z wykonania budżetu, informacji o stanie 
mienia komunalnego, sprawozdania finansowego oraz po zapoznaniu się z opinią Regionalnej 
Izby Obrachunkowej o sprawozdaniu z wykonania budżetu oraz stanowiskiem Komisji 
Rewizyjnej. Opinie wymienionych podmiotów są pozytywne. Przypomniał, że sprawozdanie z 
realizacji budżetu gminy za 2020 rok było rozpatrywane na poprzedniej Sesji Rady Gminy. 
Zapytał, czy są pytania i uwagi do projektu uchwały? Pytań i uwag nie zgłoszono.  
 
Głosowano w sprawie: 
Powzięcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem 
z wykonania budżetu Gminy Bielsk Podlaski za 2020 rok. 
Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (13) 
Jerzy Bajena, Andrzej Borowski, Mikołaj Car, Jerzy Chilkiewicz, Walenty Gałuszewski, Mikołaj 
Kiryluk, Jan Kowalczuk, Alina Kruk, Albin Misiuk, Stanisław Olszewski, Jerzy Pac, Lucyna Tkaczuk, 
Anatol Grzegorz Tymiński 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Jerzy Onacik 
NIEOBECNI (1) 
Alina Korszak 

 
Rada Gminy Bielsk Podlaski przyjęła 
Uchwałę Nr XXVIII/207/2021 
z dnia 30 czerwca 2021 r. 
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w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania 
budżetu Gminy Bielsk Podlaski za 2020 rok 
Uchwała stanowi Załącznik Nr  8 do protokołu. 

7. Powzięcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy 
Bielsk Podlaski za 2020 rok. 
Wniosek Przewodniczącego Rady Gminy oraz projekt uchwały stanowi Załącznik Nr 9 do 
protokołu. Przewodniczący Rady STANISŁAW OLSZEWSKI poinformował, że uchwałę w sprawie 
absolutorium podejmuje się w oparciu o: 
- sprawozdanie z wykonania budżetu gminy - rozpatrzone w dniu 28 kwietnia br. 

- sprawozdanie finansowe gminy za 2020 rok – rozpatrzone przez Komisję Rewizyjną w dniu 7 
czerwca br. 

- pozytywną opinię Komisji Rewizyjnej z dnia 7 czerwca br. 

- oraz wniosek Komisji Rewizyjnej Rady Gminy z dnia 7 czerwca 2020 r. o udzielenie Wójtowi 
Gminy absolutorium za 2020 rok. Regionalna Izba Obrachunkowa w Białymstoku w dniu 10 
czerwca 2021 r. wyraziła pozytywną opinię o przedłożonym wniosku przez Komisję Rewizyjną. 

Zapytał, czy są pytania i uwagi do projektu uchwały? Wobec braku pytań przystąpiono do 
głosowania? 
 
Głosowano w sprawie: 
Powzięcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Bielsk Podlaski za 2020 r. 
Wyniki głosowania 
ZA: 12, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (12) 
Jerzy Bajena, Andrzej Borowski, Mikołaj Car, Jerzy Chilkiewicz, Walenty Gałuszewski, Mikołaj 
Kiryluk, Jan Kowalczuk, Alina Kruk, Albin Misiuk, Stanisław Olszewski, Lucyna Tkaczuk, Anatol 
Grzegorz Tymiński 
PRZECIW (1) 
Jerzy Pac 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Jerzy Onacik 
NIEOBECNI (1) 
Alina Korszak 
 
 

Rada Gminy Bielsk Podlaski przyjęła 
Uchwałę Nr XXVIII/208/2021 
z dnia 30 czerwca 2021 r. 
w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Bielsk Podlaski za 2020 rok 
Uchwała stanowi Załącznik Nr  10 do protokołu. 

8. Powzięcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2021 rok. 
Wniosek Wójta Gminy oraz projekt uchwały stanowi Załącznik Nr 11 do protokołu. 
Przewodniczący Rady poinformował, że wniosek Wójta Gminy o przyjęcie zaproponowanych  
zmian oraz projekt uchwały w tej sprawie wszyscy radni otrzymali w formie elektronicznej. 
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Poprosił Panią Skarbnik o przedstawienie wniosku. 
Skarbnik Gminy NADZIEJA SOKOŁOWSKA omówiła proponowane zmiany w budżecie gminy. 
Przewodniczący Rady zapytał radnych, czy są pytania do Pani Skarbnik? Radni Wobec braku 
pytań przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 
 
Głosowano w sprawie: 
Powzięcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2021 rok. 
Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Jerzy Bajena, Andrzej Borowski, Mikołaj Car, Jerzy Chilkiewicz, Walenty Gałuszewski, Mikołaj 
Kiryluk, Jan Kowalczuk, Alina Kruk, Albin Misiuk, Stanisław Olszewski, Jerzy Onacik, Jerzy Pac, 
Lucyna Tkaczuk, Anatol Grzegorz Tymiński 
NIEOBECNI (1) 
Alina Korszak 

Rada Gminy Bielsk Podlaski przyjęła 
Uchwałę Nr XXVIII/209/2021 
z dnia 30 czerwca 2021 r. 
w sprawie zmian w budżecie gminy na 2021 rok 
Uchwała stanowi Załącznik Nr  12 do protokołu. 

 

9. Powzięcie uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie 
Finansowej Gminy Bielsk Podlaski na lata 2021 - 2028. 

Wniosek Wójta Gminy oraz projekt uchwały stanowi Załącznik Nr 13 do protokołu. 
Przewodniczący Rady STANISŁAW OLSZEWSKI poinformował, że wniosek Wójta Gminy oraz 
projekt uchwały w tej sprawie wszyscy radni otrzymali w formie elektronicznej. Zapytał, czy są 
uwagi do projektu uchwały ? Pytań nie zgłoszono. 
Głosowano w sprawie: 
 
Powzięcie uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Bielsk Podlaski 
na lata 2021 - 2028. 
Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Jerzy Bajena, Andrzej Borowski, Mikołaj Car, Jerzy Chilkiewicz, Walenty Gałuszewski, Mikołaj 
Kiryluk, Jan Kowalczuk, Alina Kruk, Albin Misiuk, Stanisław Olszewski, Jerzy Onacik, Jerzy Pac, 
Lucyna Tkaczuk, Anatol Grzegorz Tymiński 
NIEOBECNI (1) 
Alina Korszak 

 
Rada Gminy Bielsk Podlaski przyjęła 
Uchwałę Nr XXVIII/210/2021 
z dnia 30 czerwca 2021 r. 
w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Bielsk Podlaski na lata 2021 – 2028 
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Uchwała stanowi Załącznik Nr  14 do protokołu. 

10. Powzięcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej spółce 
wodnej. 
Wniosek Wójta Gminy oraz projekt uchwały stanowi Załącznik Nr 15 do protokołu. 
Przewodniczący Rady STANISŁAW OLSZEWSKI poinformował, że wniosek Wójta Gminy oraz 
projekt uchwały w tej sprawie wszyscy radni otrzymali w formie elektronicznej. Dodał, że 
proponuje się udzielić Spółce Wodnej Вiała w Bielsku Podlaskim dotację celową w wysokości 
25.000 zł. Zapytał, czy są pytania bądź uwagi? Pytań nie zgłoszono. 

Głosowano w sprawie: 
Powzięcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej spółce wodnej. 
Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (13) 
Jerzy Bajena, Andrzej Borowski, Mikołaj Car, Jerzy Chilkiewicz, Walenty Gałuszewski, Mikołaj 
Kiryluk, Jan Kowalczuk, Alina Kruk, Albin Misiuk, Stanisław Olszewski, Jerzy Onacik, Lucyna 
Tkaczuk, Anatol Grzegorz Tymiński 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Jerzy Pac 
NIEOBECNI (1) 
Alina Korszak 

Rada Gminy Bielsk Podlaski przyjęła 
Uchwałę Nr XXVIII/211/2021 
z dnia 30 czerwca 2021 r. 
w sprawie udzielenia pomocy finansowej spółce wodnej 
Uchwała stanowi Załącznik Nr  16 do protokołu. 

11. Powzięcie uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży 
nieruchomości gruntowej stanowiącej własność Gminy Bielsk Podlaski 
/Kozły/. 
Wniosek Wójta Gminy oraz projekt uchwały stanowi Załącznik Nr 17 do protokołu. 
Przewodniczący Rady poinformował, że wniosek Wójta Gminy dotyczy przeznaczenia do 
sprzedaży nieruchomości gruntowej położonej w obrębie gruntów wsi Kozły oznaczonej nr 
ewidencyjnym 204 o powierzchni 0,05 ha. Wartość wnioskowanej do sprzedaży nieruchomości, 
zgodnie z wyceną rzeczoznawcy majątkowego wynosi 10.530,- zł. Zapytał, czy radni mają pytania 
bądź uwagi? Wobec braku pytań i uwag Przewodniczący zarządził głosowanie. 
 
Głosowano w sprawie: 
Powzięcie uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży nieruchomości gruntowej 
stanowiącej własność Gminy Bielsk Podlaski /Kozły/. 
Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (13) 
Jerzy Bajena, Andrzej Borowski, Mikołaj Car, Jerzy Chilkiewicz, Walenty Gałuszewski, Mikołaj 
Kiryluk, Jan Kowalczuk, Alina Kruk, Albin Misiuk, Stanisław Olszewski, Jerzy Pac, Lucyna Tkaczuk, 
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Anatol Grzegorz Tymiński 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Jerzy Onacik 
NIEOBECNI (1) 
Alina Korszak 
 
Rada Gminy Bielsk Podlaski przyjęła 
Uchwałę Nr XXVIII/212/2021 
z dnia 30 czerwca 2021 r. 
w sprawie przeznaczenia do sprzedaży nieruchomości gruntowej stanowiącej  własność Gminy 
Bielsk Podlaski 
Uchwała stanowi Załącznik Nr 18  do protokołu. 

12. Powzięcie uchwały w sprawie określenia wzoru wniosku o przyznanie 
dodatku mieszkaniowego oraz wzoru deklaracji o dochodach 
gospodarstwa domowego. 
Wniosek Wójta Gminy oraz projekt uchwały stanowi Załącznik Nr 19 do protokołu. 
Przewodniczący Rady poinformował że wniosek Wójta Gminy oraz projekt uchwały w tej sprawie 
wszyscy radni otrzymali w formie elektronicznej. Zapytał, czy są uwagi do projektu uchwały? 
Uwag nie zgłoszono. 
 
Głosowano w sprawie: 
Powzięcie uchwały w sprawie określenia wzoru wniosku o przyznanie dodatku mieszkaniowego 
oraz wzoru deklaracji o dochodach gospodarstwa domowego. 
Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Jerzy Bajena, Andrzej Borowski, Mikołaj Car, Jerzy Chilkiewicz, Walenty Gałuszewski, Mikołaj 
Kiryluk, Jan Kowalczuk, Alina Kruk, Albin Misiuk, Stanisław Olszewski, Jerzy Onacik, Jerzy Pac, 
Lucyna Tkaczuk, Anatol Grzegorz Tymiński 
NIEOBECNI (1) 
Alina Korszak 
 
Rada Gminy Bielsk Podlaski przyjęła 
Uchwałę Nr XXVIII/213/2021 
z dnia 30 czerwca 2021 r. 
w sprawie określenia wzoru wniosku o przyznanie dodatku mieszkaniowego oraz wzoru deklaracji 
o dochodach gospodarstwa domowego 
Uchwała stanowi Załącznik Nr 20  do protokołu. 

13. Powzięcie uchwały w sprawie zarządzenia i organizacji wyborów 
przedterminowych Sołtysa Sołectwa Dubiażyn. 
Wniosek Wójta Gminy oraz projekt uchwały stanowi Załącznik Nr 21 do protokołu. 
Przewodniczący Rady STANISŁAW OLSZEWKI poinformował, że w związku z rezygnacją Pana 
Mikołaja Stepaniuka z pełnienia funkcji sołtysa Sołectwa Dubiażyn zachodzi potrzeba 
zarządzenia wyborów przedterminowych w celu wyboru nowego sołtysa. Wybory zostaną 
przeprowadzone do końca sierpnia br. Zapytał, czy są uwagi do projektu uchwały? Uwag nie 
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zgłoszono. 
 
Głosowano w sprawie: 
Powzięcie uchwały w sprawie zarządzenia i organizacji wyborów przedterminowych Sołtysa 
Sołectwa Dubiażyn. 
Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (13) 
Jerzy Bajena, Andrzej Borowski, Mikołaj Car, Jerzy Chilkiewicz, Walenty Gałuszewski, Mikołaj 
Kiryluk, Jan Kowalczuk, Alina Kruk, Albin Misiuk, Stanisław Olszewski, Jerzy Pac, Lucyna 
Tkaczuk, Anatol Grzegorz Tymiński 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Jerzy Onacik 
NIEOBECNI (1) 
Alina Korszak 

Rada Gminy Bielsk Podlaski przyjęła 
Uchwałę Nr XXVIII/214/2021 
z dnia 30 czerwca 2021 r. 
w sprawie zarządzenia i organizacji wyborów przedterminowych Sołtysa Sołectwa Dubiażyn 
Uchwała stanowi Załącznik Nr 22  do protokołu. 

 

14. Powzięcie uchwały w sprawie zarządzenia i organizacji wyborów 
przedterminowych Sołtysa Sołectwa Knorydy. 
Wniosek Wójta Gminy oraz projekt uchwały stanowi Załącznik Nr 23 do protokołu. 
Przewodniczący Rady STANISŁAW OLSZEWSKI poinformował, że w związku z rezygnacją Pani 
Walentyny Jekaterynczuk z pełnienia funkcji sołtysa Sołectwa Knorydy zachodzi potrzeba 
zarządzenia wyborów przedterminowych w celu wyboru nowego sołtysa. Wybory zostaną 
przeprowadzone do końca sierpnia br. Zapytał, czy są uwagi do projektu uchwały? Uwag nie 
zgłoszono. 

Głosowano w sprawie: 
Powzięcie uchwały w sprawie zarządzenia i organizacji wyborów przedterminowych Sołtysa 
Sołectwa Knorydy. 
Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (13) 
Jerzy Bajena, Andrzej Borowski, Mikołaj Car, Jerzy Chilkiewicz, Walenty Gałuszewski, Mikołaj 
Kiryluk, Jan Kowalczuk, Alina Kruk, Albin Misiuk, Stanisław Olszewski, Jerzy Pac, Lucyna 
Tkaczuk, Anatol Grzegorz Tymiński 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Jerzy Onacik 
NIEOBECNI (1) 
Alina Korszak 

Rada Gminy Bielsk Podlaski przyjęła 
Uchwałę Nr XXVIII/215/2021 
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z dnia 30 czerwca 2021 r. 
w sprawie zarządzenia i organizacji wyborów przedterminowych Sołtysa Sołectwa Knorydy 
Uchwała stanowi Załącznik Nr 24 do protokołu. 

 

15. Powzięcie uchwały w sprawie zwolnienia dyrektora Szkoły 
Podstawowej w Augustowie od obowiązku realizacji tygodniowego 
wymiaru godzin zajęć dydaktycznych, wychowawczych i opiekuńczych. 
Wniosek Wójta Gminy oraz projekt uchwały stanowi Załącznik Nr 25 do protokołu. 
Przewodniczący Rady STANISŁAW OLSZEWSKI poinformował, że wniosek Wójta Gminy oraz 
projekt uchwały w tej sprawie wszyscy radni otrzymali w formie elektronicznej. Projekt uchwały 
został sporządzony na wniosek Pana dyrektora Jerzego Żmieńko i dotyczy zwolnienia z 
obowiązku realizacji pensum w roku szkolnym 2021/2022. 
Zapytał, czy są uwagi do projektu uchwały? Uwag nie zgłoszono. 
 
Głosowano w sprawie: 
Powzięcie uchwały w sprawie zwolnienia dyrektora Szkoły Podstawowej w Augustowie od 
obowiązku realizacji tygodniowego wymiaru godzin zajęć dydaktycznych, wychowawczych i 
opiekuńczych. 
Wyniki głosowania 
ZA: 10, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (10) 
Andrzej Borowski, Mikołaj Car, Jerzy Chilkiewicz, Walenty Gałuszewski, Mikołaj Kiryluk, Jan 
Kowalczuk, Alina Kruk, Albin Misiuk, Stanisław Olszewski, Lucyna Tkaczuk 
PRZECIW (1) 
Jerzy Bajena 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 
Jerzy Onacik, Jerzy Pac, Anatol Grzegorz Tymiński 
NIEOBECNI (1) 
Alina Korszak 
 
Rada Gminy Bielsk Podlaski przyjęła 
Uchwałę Nr XXVIII/216/2021 
z dnia 30 czerwca 2021 r. 
w sprawie zwolnienia dyrektora Szkoły Podstawowej w Augustowie od obowiązku realizacji 
tygodniowego wymiaru godzin zajęć dydaktycznych, wychowawczych i opiekuńczych 
Uchwała stanowi Załącznik Nr 26  do protokołu. 

16. Powzięcie uchwały w sprawie zwolnienia dyrektora Szkoły 
Podstawowej im. Jana Pawła II w Łubinie Kościelnym od obowiązku 
realizacji tygodniowego wymiaru godzin zajęć dydaktycznych, 
wychowawczych i opiekuńczych. 
Wniosek Wójta Gminy oraz projekt uchwały stanowi Załącznik Nr 27 do protokołu. 
Przewodniczący Rady STANISŁAW OLSZEWSKI poinformował, że wniosek Wójta Gminy oraz 
projekt uchwały w tej sprawie wszyscy radni otrzymali w formie elektronicznej. Projekt uchwały 
został sporządzony na wniosek Pani dyrektor ANNY ŻOCHOWSKIEJ i dotyczy zwolnienia z 
realizacji pensum w roku szkolnym 2021/2022. 
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Zapytał, czy są uwagi do projektu uchwały? 
 
W dyskusji wzięli udział: 

Radny JERZY ONACIK- Pensum uchwalaliśmy chyba na 5 godzin, a nie na 8 godzin? 
Wójt Gminy RAISA RAJECKA- Augustowo na 5 godzin, Łubin Kościelny na 8 godzin, dlatego jest 
różnica w tych projektach. 
Głosowano w sprawie: 
Powzięcie uchwały w sprawie zwolnienia dyrektora Szkoły Podstawowej im. Jana Pawła II w 
Łubinie Kościelnym od obowiązku realizacji tygodniowego wymiaru godzin zajęć 
dydaktycznych, wychowawczych i opiekuńczych. 
Wyniki głosowania 
ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (11) 
Andrzej Borowski, Mikołaj Car, Jerzy Chilkiewicz, Walenty Gałuszewski, Mikołaj Kiryluk, Jan 
Kowalczuk, Alina Kruk, Albin Misiuk, Stanisław Olszewski, Jerzy Pac, Lucyna Tkaczuk 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 
Jerzy Bajena, Jerzy Onacik, Anatol Grzegorz Tymiński 
NIEOBECNI (1) 
Alina Korszak 

Rada Gminy Bielsk Podlaski przyjęła 
Uchwałę Nr XXVIII/217/2021 
z dnia 30 czerwca 2021 r. 
w sprawie zwolnienia dyrektora Szkoły Podstawowej im. Jana Pawła II w Łubinie Kościelnym od 
obowiązku realizacji tygodniowego wymiaru godzin zajęć dydaktycznych, wychowawczych i 
opiekuńczych 
Uchwała stanowi Załącznik Nr 28  do protokołu. 

 

17. Powzięcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na unikanie 
udzielenia informacji publicznej przez Wójta Gminy Bielsk Podlaski. 
Wniosek Wójta Gminy oraz projekt uchwały stanowi Załącznik Nr 29 do protokołu. 
Przewodniczący Rady STANISŁAW OLSZEWSKI poinformował, że wniosek Wójta Gminy oraz 
projekt uchwały w tej sprawie wszyscy radni otrzymali w formie elektronicznej. W załączonej 
dokumentacji znajduje się opinia Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, która na posiedzeniu w dniu 
25 czerwca br. zarekomendowała uznanie skargi w części za bezzasadną, a w pozostałej części 
zwrot Skarżącemu z powodu wniesienia skargi do organu niewłaściwego. 

Zapytał, czy są uwagi do projektu uchwały? 

W dyskusji wzięli udział: 

Radny ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI 
- Wstrzymam się od głosu. Rada Gminy nie powinna się tą skargą zajmować, uważam ją za 
bezzasadną. Kompetencje do rozstrzygania na bezczynność udzielania informacji publicznej ma 
Wojewódzki Sąd Administracyjny, a nie Rada Gminy. Tak też jest w wyjaśnieniu Wójta Gminy. 
Powinnyśmy odpowiedzieć temu Panu, że właściwym organem jest Sąd Administracyjny, ale 
prawdopodobnie terminy już minęły i zaskarżyć nie można. 
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Mecenas AGNIESZKA DOWGIER 
- Nad uchwałą pracowaliśmy we dwójkę z Panem Mecenasem Wołosowiczem i doszliśmy do 
przekonania, że skoro skarga dotyczy w części określonych działań Wójta, w tej części  możemy 
Radzie podać pod głosowanie, rozstrzygnięcie w postaci uznania skargi za bezzasadną na 
unikanie udzielania odpowiedzi dot. uczestniczenia Wójta podczas wyjazdów organizowanych 
przez Skarżącego oraz wykonywania remontów dróg. Natomiast jeśli chodzi o  § 2 projektu 
uchwały w zakresie zwrotu skargi uznaliśmy, że skoro skarga wpłynęła do Rady Gminy, to Rada 
musi jakąś decyzję podjąć w formie uchwały. W związku z tym, że Rada nie jest władna do 
rozstrzygania spraw dot. informacji publicznej takiej skargi rozpatrzyć nie może. Zastanawialiśmy 
się czy ma to być odrzucenie skargi czy zwrot. Doszliśmy do wniosku, że zwrot, bo inny tryb nie 
przysługuje. Przepisy nie dają czytelnej odpowiedzi, orzecznictwo również nie występowało, 
które mogłoby być zastosować wprost. Rada musi podjąć stanowisko, a tym jest zwrot skargi. 
 
Głosowano w sprawie: 
Powzięcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na unikanie udzielenia informacji publicznej 
przez Wójta Gminy Bielsk Podlaski. 
Wyniki głosowania 
ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (11) 
Jerzy Bajena, Andrzej Borowski, Mikołaj Car, Jerzy Chilkiewicz, Walenty Gałuszewski, Mikołaj 
Kiryluk, Jan Kowalczuk, Alina Kruk, Albin Misiuk, Stanisław Olszewski, Lucyna Tkaczuk 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 
Jerzy Onacik, Jerzy Pac, Anatol Grzegorz Tymiński 
NIEOBECNI (1) 
Alina Korszak 
 
Rada Gminy Bielsk Podlaski przyjęła 
Uchwałę Nr XXVIII/218/2021 
z dnia 30 czerwca 2021 r. 
w sprawie rozpatrzenia skargi na unikanie udzielenia informacji publicznej przez Wójta Gminy 
Bielsk Podlaski 
Uchwała stanowi Załącznik Nr 30  do protokołu. 

18. Powzięcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na Wójta Gminy Bielsk 
Podlaski. 
Wniosek Wójta Gminy oraz projekt uchwały stanowi Załącznik Nr 31 do protokołu. 
Przewodniczący Rady STANISŁAW OLSZEWSKI poinformował, że wniosek Wójta Gminy oraz 
projekt uchwały w tej sprawie wszyscy radni otrzymali w formie elektronicznej. W załączonej 
dokumentacji również znajduje się opinia Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, która na 
posiedzeniu w dniu 25 czerwca br. zarekomendowała uznanie skargi za bezzasadną. 
Zapytał, czy są uwagi do projektu uchwały? Uwag nie zgłoszono. 
 
Głosowano w sprawie: 
Powzięcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na Wójta Gminy Bielsk Podlaski.  
Wyniki głosowania 
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (12) 
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Jerzy Bajena, Andrzej Borowski, Mikołaj Car, Jerzy Chilkiewicz, Walenty Gałuszewski, Mikołaj 
Kiryluk, Jan Kowalczuk, Alina Kruk, Albin Misiuk, Stanisław Olszewski, Lucyna Tkaczuk, Anatol 
Grzegorz Tymiński 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 
Jerzy Onacik, Jerzy Pac 
NIEOBECNI (1) 
Alina Korszak 
 
Rada Gminy Bielsk Podlaski przyjęła 
Uchwałę Nr XXVIII/219/2021 
z dnia 30 czerwca 2021 r. 
w sprawie rozpatrzenia skargi na Wójta Gminy Bielsk Podlaski 
Uchwała stanowi Załącznik Nr 32 do protokołu. 
 

19. Powzięcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 
Porozumienia w celu opracowania i realizacji strategii rozwoju 
ponadlokalnego na lata 2021-2030. 
Wniosek Wójta Gminy oraz projekt uchwały stanowi Załącznik Nr 33 do protokołu. 
Przewodniczący Rady STANISŁAW OLSZEWSKI poinformował, że wniosek Wójta Gminy oraz 
projekt uchwały w tej sprawie wszyscy radni otrzymali w formie elektronicznej. Dotyczy on 
zawarcia porozumienia między Powiatem Bielskim, a wszystkimi gminami naszego powiatu. 
Strategia rozwoju gminy, ma nieobligatoryjny charakter, ale jest jednym z ważniejszych 
dokumentów stanowiących podstawę strategiczną do pozyskania środków finansowych z Unii 
Europejskiej. 
Zapytał, czy są uwagi do projektu uchwały? Uwag nie zgłoszono. 

Głosowano w sprawie: 
Powzięcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie Porozumienia w celu opracowania i 
realizacji strategii rozwoju ponadlokalnego na lata 2021-2030. 
Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Jerzy Bajena, Andrzej Borowski, Mikołaj Car, Jerzy Chilkiewicz, Walenty Gałuszewski, Mikołaj 
Kiryluk, Jan Kowalczuk, Alina Kruk, Albin Misiuk, Stanisław Olszewski, Jerzy Onacik, Jerzy Pac, 
Lucyna Tkaczuk, Anatol Grzegorz Tymiński 
NIEOBECNI (1) 
Alina Korszak 
 
Rada Gminy Bielsk Podlaski przyjęła 
Uchwałę Nr XXVIII/220/2021 
z dnia 30 czerwca 2021 r. 
w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie Porozumienia w celu opracowania i realizacji strategii 
rozwoju ponadlokalnego na lata 2021-2030 
Uchwała stanowi Załącznik Nr 34 do protokołu. 
 

20. Informacja o pracy Zarządu Gminnego OSP i poszczególnych 
jednostek OSP z terenu Gminy Bielsk Podlaski za 2020 rok i I kwartał 2021 
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roku. 
Informacja o pracy Zarządu Gminnego OSP i poszczególnych jednostek OSP z terenu Gminy 
Bielsk Podlaski za 2020 rok i I kwartał 2021 roku stanowi Załącznik Nr 35 do protokołu. 
Przewodniczący Rady STANISŁAW OLSZEWSKI poinformował, że informacja z zakresu działania 
OSP jest przestawiana Radzie Gminy co roku. Poprosił Pana Walentego Gałuszewskiego o 
przedstawienie  informacji. 
WALENTY GAŁUSZEWSKI – Komendant Gminny OSP poinformował, ze Pani Wójt w raporcie 
przedstawiała koszty funkcjonowania jednostek OSP, część informacji została już podana, 
niemniej jednak niektóre trzeba zaakcentować. Wymienił jednostki należące do KRS. Dodał, że 
zlikwidować jednostkę jest łatwo, ale powołać trudniej. Ponad 400 osób, które dobrowolnie 
niosą pomoc innym. Podstawą działalności OSP jest niesienie pomocy poprzez uczestnictwo w 
akcjach ratowniczych. W akcjach ratowniczych w minionym roku uczestniczyło 425 strażaków. 
W I połowie 2021 r. w 35 akcjach udział wzięło 76 strażaków. Ze względu na pandemie szkolenia 
i zebrania nie odbywały się, ale doposażanie tych jednostek następowało cały czas. Gmina 
dokłada 0,5 mln, żeby jednostki funkcjonowały, tj. utrzymanie budynków, pojazdów, 
obowiązkowe przeglądy, ekwiwalenty dla członków OSP. Stawka udziału w akcji za 1 godz. wynosi 
15 zł. Nie zaczepiajmy tego tematu. Wyjeżdża strażak na akcję,  dwie lub trzy godziny, wraca 
brudny i ma 30 zł. To jest na mydło, a nie na zarobek. Koszt funkcjonowania jednostek to kwota 
….... Wrócił do tematu funduszu sołeckiego. Podziękował radnym za troskę, lecz poprosił, aby 
radni zajmowali się swoim terenem, a nie Parcewem. Jest tu Pani sołtys, która panuje nad 
sytuacją, my wiemy gdzie jest i co jest, proszę nie jeździć i nie szukać. U nas jest wszystko w 
porządku.   

 Radni nie zgłosili pytań i uwag do przedstawionej informacji. 

Informacja została przyjęta. 
 

21. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy Bielsk Podlaski w okresie 
międzysesyjnym od dnia 28 kwietnia 2021 r. do dnia 29 czerwca 2021 r. 
Przewodniczący Rady STANISŁAW OLSZEWSKI poinformował, że sprawozdanie Wójta Gminy 
radni otrzymali w formie elektronicznej. Poprosił Panią Wójt o przedstawienie. 
Wójt Gminy RAISA RAJECKA 
Pani Wójt przedstawiła sprawozdanie. Ponadto: 
- zwróciła się do radnego Jerzego Onacika, że wszystkie dane dot. kosztów wydatkowanych na 
OSP znajdują się na str. 10 – 11 sprawozdania z wykonania budżetu gminy za 2020 rok, 
- poinformowała, że żwirownie przedstawione w raporcie są prywatne, wiec Gmina nie może z 
nich korzystać, 
- poinformowała, że są opóźnienia w pracach sprzętem gminnym dot. remontu dróg z powodu 
nieobecności pracownika, który uległ wypadkowi, 
- zwróciła się do Sołtysów, że otrzymaliście pismo w sprawie zbierania chętnych do szczepień 
przeciwko COVID-19. Przyjedzie mobilny punkt do każdej miejscowości. Jest to prośba 
Wojewody Podlaskiego o włączenie się do akcji.  
- Pani Wójt przeprosiła za ton wcześniejszego wystąpienia. Podziękowała za udzielone wotum i 
absolutorium. 
 

22. Interpelacje i zapytania radnych. 
W okresie międzysesyjnym nie wpłynęły interpelacje i zapytania od radnych. 
 

23. Odpowiedzi na interpelacje. 



22 

 

W związku z brakiem interpelacji, nie ma też odpowiedzi na nie. 
 

24. Wolne wnioski i informacje. 
Na tabletach macie Państwo list otwarty dot. umieszczenia w instytucjach użyteczności 
publicznej tzw. „różowych skrzynek” na środki higieny osobistej.   
Proszę radnych o zgłaszanie wniosków.  
 

25. Zamknięcie sesji. 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad  Przewodniczący Rady o godz. 11.50 zamknął  
XXVIII Sesję Rady Gminy Bielsk Podlaski. 

       

Przewodniczący 
Rada Gminy Bielsk Podlaski       

 
Przygotowała: Katarzyna Popławska 

 
Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl 


